

Taizé Community
1st September 2024

Dear friends,

We have a wonderful piece of news to share with you! In the follow-up to the Ecumenical Prayer Vigil “Together” held on 30 September last year shortly before the opening of the first session of the 16th Synodal Assembly of Bishops in Rome, the Secretariat of the Synod in collaboration with the Dicastery for Promoting Christian Unity has asked us to prepare an Ecumenical Evening Prayer for the Synod participants during the second session this October.

Pope Francis will take part in this prayer, which will take place on 11 October 2024 in Rome.

Some of you will recall that it was on that date that the Second Vatican Council opened in 1962, so the prayer will give thanks for the steps that have been made on the journey towards Christian unity since the time of the Council. It will not be a public event, but the Synod participants include representatives from other Christian Churches and there will be also leaders of different denominations from Rome taking part. The ecumenical dimension is therefore very strong.

Last year, there were over 200 prayer vigils held throughout the world in communion with the “Together” vigil and you helped to prepare a prayer in your home community or else were involved directly in the vigil in Rome. Would you be interested in facilitating a simple prayer some time around October 11? In that way we can further Pope Francis’ invitation to brothers and sisters of all Christian denominations to invoke the Holy Spirit on the work of the Synodal Assembly and surround this second session with prayer.

If you are willing to host a prayer, please get back to our team at the address prayersworld2024@gmail.com. We will send you a suggested service order in mid-September. The songs will be similar to those used last year, so there won’t be need for too much practise. And you can of course adapt the order to your local situation.

With every blessing in Christ,

A handwritten signature in black ink that reads "Brother Matthew". The script is cursive and slightly slanted to the right.

Brother Matthew

Communauté de Taizé
le 1er septembre

Chers amis,

Nous avons une belle nouvelle à partager avec vous ! Dans le prolongement de la veillée de prière œcuménique « Together » qui s'est tenue le 30 septembre dernier peu avant l'ouverture de la première session de la 16e assemblée synodale des évêques à Rome, le Secrétariat du Synode, en collaboration avec le Dicastère pour la promotion de l'unité des chrétiens, nous a demandé de préparer une prière œcuménique pour les participants au Synode lors de la deuxième session d'octobre prochain.

Le Pape François participera à cette prière qui aura lieu le 11 octobre 2024 à Rome.

Certains d'entre vous se souviendront que c'est à cette date que s'est ouvert le Concile Vatican II en 1962. La prière rendra donc grâce pour les étapes qui ont été franchies sur le chemin de l'unité des chrétiens depuis l'époque du Concile. Il ne s'agira pas d'un événement public, mais les participants au synode comprennent des représentants d'autres Églises chrétiennes et des responsables de différentes confessions seront également présents à Rome. La dimension œcuménique est donc très forte.

L'année dernière, plus de 200 veillées de prière ont été organisées dans le monde entier en communion avec la veillée « Together » et vous avez aidé à préparer une prière dans votre communauté d'origine, ou vous avez participé directement à la veillée de Rome. Seriez-vous intéressés par l'animation d'une simple prière autour du 11 octobre ? De cette manière, nous pourrions poursuivre l'invitation du pape François aux frères et sœurs de toutes les confessions chrétiennes à invoquer l'Esprit Saint sur le travail de l'Assemblée synodale et à entourer cette deuxième session de prière.

Si vous souhaitez préparer une prière, veuillez contacter notre équipe à l'adresse prayersworld2024@gmail.com. Nous vous enverrons une proposition de service à la mi-septembre. Les chants seront similaires à ceux utilisés l'année dernière, de sorte qu'il ne sera pas nécessaire de trop s'entraîner. Vous pourrez bien sûr adapter le déroulement à votre situation locale.

Bien fraternellement en Christ,

A handwritten signature in black ink that reads "frère Matthew". The word "frère" is written in a cursive, lowercase style, and "Matthew" is written in a similar but slightly more upright cursive style.

Frère Matthew, Communauté de Taizé